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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Zwracam siê do Pana Ministra z uprzejm¹ proœb¹ o informacje na temat zmian proponowanych

przez Pañstwowy Wojewódzki Inspektorat Sanitarny w Krakowie, a dotycz¹cych nowelizacji rozpo-
rz¹dzenia ministra infrastruktury z dnia 12 kwietnia 2002 r. w sprawie warunków technicznych, jakim
powinny odpowiadaæ budynki i ich usytuowanie (DzU z 2002 r. nr 75 poz. 650 z póŸniejszymi zmiana-
mi), w zakresie oœwietlenia œwiat³em sztucznym i wysokoœci pomieszczeñ.

Liberalizacja wymogów w tym zakresie u³atwi prowadzenie dzia³alnoœci gospodarczej.
Wspó³czesne systemy oœwietlenia sztucznego s¹ na tyle doskona³e, i¿ pozwalaj¹ tworzyæ przyjazne

i przyjemne œrodowisko pobytu i pracy ludzi bez udzia³u œwiat³a naturalnego. Mamy obecnie liczne
przyk³ady wysokiej klasy obiektów handlowych i us³ugowych, które pracuj¹, opieraj¹c siê wy³¹cznie na
œwietle elektrycznym. Nowoczesne galerie handlowe, hipermarkety i restauracje lokowane w podziem-
nych kondygnacjach to najlepiej znane przyk³ady. Wymóg zawarty w §58 wspomnianego rozporz¹dze-
nia stwarza istotne utrudnienia dla przedsiêbiorców, musz¹ oni bowiem staraæ siê o specjalne
zezwolenie na oœwietlenie wy³¹cznie œwiat³em sztucznym, co istotnie wyd³u¿a procedurê zatwierdzania
projektów. Czêsto dostaj¹ odmowê, co powoduje, i¿ czêœæ pomys³ów na nowe inwestycje musi byæ za-
rzucona.

Równie¿ wysokoœæ lokali czasami stanowi problem. Szczególnie drobni przedsiêbiorcy organizuj¹cy
swoje przedsiêbiorstwa w domach lub zabudowaniach gospodarczych na wsi czêsto dysponuj¹ lokala-
mi ni¿szymi ni¿ 2,5 m. Maj¹c w pamiêci historie wielu wielkich amerykañskich firm, które zaczyna³y
swoj¹ dzia³alnoœæ w gara¿ach, mam g³êbokie przeœwiadczenie, i¿ w tym wzglêdzie równie¿ powinniœmy
zliberalizowaæ nasze wymagania. Popieram wiêc propozycjê, aby zmniejszyæ minimaln¹ dopuszczaln¹
wysokoœæ dla lokali, w których pracuj¹ ludzie, do 2,2 m.

Bardzo proszê Pana Ministra o ¿yczliwe odniesienie siê do przedstawionych propozycji.

Z powa¿aniem
Stanis³aw Bisztyga




